
Želja, da bi lahko
dal kri tudi stotič

»Moja največja želja je, da
bi dal lahko stotič kri,« nam je
rekel Bogo Tvrdy, prav gotovo
redek jSruner--v prostovoljnem
dajanju krvi tudi v svetovnem
merilu. Devetega marca letos
že 97-tid daroval kri za . . . ne,
tega ne ve ne on ne tdsti, ki jo
je dobil. Krvodajalstvo m sa

mo prostovoljno, je tudl ano-
ndmno. »In kadarkoli jo bodo
potrebovali, jo bom z veseljem
dal,« je še pripomnil.

Njegova zadnja štiri darova-
nja so šla v korist hemofiliti-
kov, za tako imenovano pla-
zmaforezo. Kaj pa je to, keko
to gre? smo ga vprašali. Tako-
le nam je po domače razložil:

»Iz plazmrforeze izdelujejo
sredstvo za ustavitev krvavitev
pri hemofilitikih. Teh je v Slo-
veniji okrog 140; znano je, ka-
ko težko je pri njih ustaviti
krvavitev. Postopek dajanja kr-
vi za plazmofofezo je seveda
bolj zapleten kot običajno da-
rovanje krvi. Najprej mi od-
vzamejo 400 kubikov krvi. Dajo
jo y centrifugo, kjer jo centri-
fugirajo nekako trt četrt ure. .
Medtem dobivam y žilo kot na ;
domestilo neko fiziološko raz-
topino. Ko vzamejo kri iz cen- '.
trifuge, jo dajo v stiskalnico-
Plazma se nabere na vrhu, rde-
če krvničke ostanejo spodaj.
Ko plazmo spravijo y neko ste-
kleničko, dobim ostanek krvi
nazaj v žilo. Potem mi znoya
vzamejo 400 -kubikov in pono-
vijp ves postopeik.« , .

Za svojo Izredno dlovekoljub. j
nost je Bpgo Tvrdy prejel že ,
nekaj odlikovanj. Ko je bil leta .

JUNAKI SO MED NAMI
Tovariš Bogo Tvrdy, raož, ld
je že 97-kr»t dal svojo kri.
Kako se dostikrat niti ne za-
vedamo, da so pogumni, hese-
bični ljudje, tu, čisto zraven
nas.

1970 še z nekaterimd prostovolj-
ninif darovalci krvi iz Slovenije
na semiriarju krvodajalcev Ey-
rope v Bnislju, s o m u tam pri-
peli zlato belgijsko medaljo. Na
steni visi diploma glavnega od-
boraRdfečega križa Slovenlje v
znak' priznanja' in zahvale za
humanostin patriotizem v kr-
vodajalski službi Slovenlje.
Rdeči križ Jugoslavije mu je iz
Beograda tudi poslal že dive
medalji. Rdeči kniž Slovenije
pa mu je doslei podelli dve od-
ličji za 25-krat darovano kri.
Prav gotovo bomo ob proslavi
20-letnice prostovoljtiega krvo-
dajalstva y Sloveniji slišali o
novem odlikovanju.

Da jabolko ne pade daleč od
drevesa, prav gotovo doikazuje
Tvrdjrjeva hčerka Irena. 29. ja-
nuarja je dopolnila 19 let pa
je že štirikfat dala kri!

To jfe res veliko, če pomi-
slite, da do 18. leta ni krvoda-
jalcev,« je ponosno rekel oče.

Še enega člana te družine
moramo omeniti: ženo tovariša
Tvrdyja. Tudi -ona je dala že
petkrat kri. še bi jo dajala, pa
je ne sme več, ker je presla-
botna.


